
 

 چیزی تحت عنوان تربیت اقتصادی نداریم
 معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش با 
تاکید بر اینکه سند ۲۰۳۰ یونسکو با آموزه های فرهنگی و 
دینی کشور ما همخوانی ندارد، درخصوص برنامه معاونت 
پرورشی برای آموزش و تربیت جنسی دانش آموزان به 
صورتی که با اعتقادات ما مغایرتی نداشته باشد، گفت: این 
مساله بسیار مهم است؛ ما چندین ساحت تربیت داریم 
که کمی مغفول مانده است؛ یکی از این ابعاد تربیتی، 
تربیت جنسی است، یکی دیگر از آن ها تربیت اقتصادی 
است؛ ما اصلا چیزی تحت عنوان تربیت اقتصادی نداریم 
که بچه ها یاد بگیرند چطور خرید کنند، بفروشند، ذخیره 
و پس انداز کنند. اصغر باقرزاده درخصوص توانمندسازی 
معلمان و مربیان مدارس در راستای پاسخگویی به شبهات 
و سوالات دانش آموزان بیان کرد: برخی سوالاتی که در 
کانال »درنگ« در شبکه شاد ثبت می شود و پاسخگویی 
به آنها، تقریبا از حیطه دانش آموزی و معلمان فراتر است 
و حتی سوالاتی است که امکان دارد برای عموم مردم هم 
پیش بیاید. معاون وزیر آموزش و پرورش تصریح کرد: 
دانش آموزان سوالاتی دارند که باید فراتر از این مرحله به 
آن پرداخت؛ به نظر می رسد باید در مرحله اول به سوالات و 
شبهات عمومی پاسخ داد که خیلی هم عمق ندارند و معمولا 
از سر هیجانات رسانه ای به وجود آمده است. این سوالات 
اگر پاسخ داده شود و به نوعی آرامش برقرار کند، می توان 
سمت سوالات تخصصی تر هم رفت و من هم قبول دارم 
که باید به دانش آموزان، خانواده ها، مربیان و معلمان یاد 
بدهیم که نسبت به این سوالات چه برخوردی داشته باشند. 
باقرزاده با بیان اینکه ابعادی از توانمندی های معلمان نیاز 
به ارتقا دارد، گفت: رشد توانمندی های تخصصی و معرفتی 
برای معلمان، مدیران و اولیا ضرورت دارد؛ به عنوان نمونه 
سوالات مربوط به بلوغ دختران و پسران سوالاتی تخصصی 
است و عمومی محسوب نمی شود و نمی توان هرجایی به آن 
پاسخ داد. هم انجمن اولیا و مربیان برای دانش افزایی اولیا، 
هم ما به عنوان معاونت پرورشی، برای معلمان و مربیان 
خود در حوزه سلامت، مشاوره و هدایت تحصیلی قرار است 
کارهایی انجام دهیم و به همین منظور بسته هایی نیز تدارک 
دیده ایم.او در ادامه اضافه کرد: ما دوره ویژه ای نیز مخصوص 
مدیران، معلمان و مربیان طراحی کرده ایم و ثبت نام آن در 
حال انجام است که شامل ۱۷ ساعت آموزش می شود و شامل 
دو ساعت آموزش تربیت جنسی، دو ساعت تربیت سیاسی، 
دو ساعت تربیت ارتباط موثر، دو ساعت تربیت اعتقادی و… 
است. چنین دوره ای با هدف توانمندسازی مربیان و معلمان 
در حوزه مسائل تخصصی مرتبط با دانش آموزان می شود. 
معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش اظهار 
کرد: پیش بینی می کنیم از حدود ۸۵۰ هزار معلم و مدیر، 
حدود ۱۰۰ هزار نفر در کشور در این دوره ثبت نام کنند 
البته شرکت در دوره به صورت اختیاری است. افرادی که 
در مرحله اول ۱۷ ساعت دوره آموزشی را می گذرانند، به 
مرحله آموزش ۴۰ساعته می رسند که به صورت حضوری و 
گسترده تری اجرا خواهد شد. او خاطرنشان کرد: در خصوص 
تربیت جنسی، ما نیازمند همکاری ویژه بین اولیا و مربیان 
مدرسه داریم. در همین رابطه نشست هایی هم گذاشته ایم و 
سرپرست اداره کل انجمن اولیا و مربیان نیز در این جلسات 
حضور داشتند. برای این موضوع در حوزه دختران در پایه 
سوم ابتدایی و پسران در پایه هشتم و نهم برنامه ریزی 
ویژه ای کرده ایم.حتی این برنامه ریزی ها اهداف درسی 
نیز دارد و در کتاب های درسی گنجانده شده است، ولی 
به صورت تخصصی باید توسط معلمان امین مان این کار 
انجام شود. برای همین هدف ما دوره ای طراحی خواهیم 
کرد البته معاونت پرورشی به تنهایی نمی تواند این کار را 
انجام دهد و معاون پرورشی، سازمان پژوهش و برنامه ریزی 
آموزشی و انجمن اولیا و مربیان در این کار با یکدیگر 

مشارکت خواهند داشت. 

 تشکر
از گشت های نامحسوس کنترل تاکسیرانی بابت کنترل 
و برخورد با رانندگان متخلف که در مناطق مختلف تهران 
فعالیت می کنند، متشکریم و تقاضا داریم در شب های بارانی 
و برفی و همچنین در آخر هفته این نظارت را بیشتر نمایند، 
زیرا برخی از رانندگان تاکسی هستند که در چنین مواقعی 
در خط های خود کار نمی کنند و فقط به جابه جایی مسافران 
به صورت دربست، آن هم با قیمت های بالا رضایت می دهند 
و به اختیار خودشان هر قدر که تشخیص می دهند، کرایه را 

بالا می برند. 
اسدی از تهران 

ترافیک
ترافیک تهران دیگر دارد به مرز سرسام آوری می رسد. 
در ساعات ابتدایی و انتهایی روز به نظر می رسد که بسیاری 
از معابر اصلی تهران قفل شده است. من در مرکز شهر کار 
می کنم و خانه مان در جنوب تهران واقع شده است. گاهی 
ساعت شش بعدازظهر از محل کار خارج می شوم و ساعت 
نه و نیم شب به منزل می رسم. چرا باید وقت ما این طور در 

ترافیک هدر رود؟
یک شهروند از تهران 

حقوق کارگران
هر سال از بهمن ماه صحبت از حقوق کارگران و اضافه 
حقوق  آنها برای سال آینده است و وقتی به سال جدید وارد 
می شویم با تعجب می بینیم مبلغ ناچیزی به این حقوق اضافه 
شده است. اگر قرار است که هر ساله به همین صورت باشد 
پس چرا این همه جلسه و مجلس و افراد دیگر را به زحمت 
انداخته اید هر سال به همین منوال ادامه دهید دیگر جلسه 

گذاشتن برای چیست؟!
یک کارگر از تهران

 آرمان ملی: صبح روز سه شنبه، ۲۵ بهمن، 
والدین خانواده های دانش آموزانی که در پی 
مسمومیت های سریالی در مدارس قم دچار 
آسیب شده بودند، مقابل ساختمان فرمانداری 
شهر، دست به تجمع زدند. بنا بر ویدئوهایی 
که در شبکه های اجتماعی دست به دست 
شد، یکی از والدین)که گویا با فرماندار یا 
اطرافیان او در تماس بوده(، خطاب به سایر 
خانواده ها می گوید که »فرماندار مسموم شدن 
دانش آموزان را قبول ندارد.« در این تصاویر، پدر 
یکی از دانش آموزان هم در جمع و با صدای بلند 
خطاب به عباس ذاکریان، فرماندار قم، می گوید 
که »نمی گذارم بچه هایم به مدرسه بروند.« و این 
کاری است که تعداد قابل توجهی از خانواده های 
ساکن قم در قبال فرزندان خود انجام می دهند. 
مشاهدات و ارتباطاتی که »آرمان ملی« با این 
خانواده ها داشته گویای این مطلب است. در 
تجمع مذکور، خانواده ها شعار هم می دادند. 
یکی از این شعارها این بود: »امنیت مدارس 
تامین باید گردد« و یا »مدرسه های ناامن 
نمی خوایم، نمی خوایم«؛ شعارهای دیگری هم 
دراین تجمع سرداده شد. در این میان اخباری 
که از اظهارات مسئولان به دست می رسد بر  
مبهم بودن ماجرا می افزاید. برای نمونه وزارت 
آموزش و پرورش گفته در یکی از مدارس دو 
دانش آموز کنجکاو اسپری حشره کش زده اند 

و بقیه مسموم شدند یا نماینده قم در مجلس 
بحث فوبیا را مطرح کرده و ضمن بیان اینکه 
بزرگنمایی شده، توضیح داده که وقتی کسانی 
هستند می گویند داریم خفه می شویم بقیه 
بچه ها هم احساس خفگی می کنند و این یک 
فوبیاست! او بحث بیماری زمینه ای را هم مطرح 
کرده گفتنی است که ۳۰ نفر از خانواده های 
دانش آموزان شکایت خو درا از وضعیت موجود 
تقدیم قوه قضائیه کرده اند؛ موضوعی که از زبان 
سخنگوی این قوه مطرح شد. خانواده های 
دانش آموزانی که در مدارس دخترانه قم که از 
اوایل آذر ماه سال جاری، دچار مسمومیت های 
ادامه دار و مبهمی شده بودند که هنوز علت آن 
مشخص نشده، مقابل فرمانداری شهر تجمع 
کرده و خواستار ورود به داخل فرمانداری بودند 
که با ممانعت نیروهای  انتظامی روبه رو شدند. 
شفقنا گزارش کرده است که تجمع کنندگان با 
شعار »استعفا، استعفا« اعتراض خود را نسبت 
به تداوم ماجرای مسمومیت دانش آموزان 
اعلام کردند. مسمومیت دانش آموزان قمی 
از ۹ آذرماه شروع شد و در یک هنرستان رخ 
داد و منجر به مسمومیت ۱۸ دانش آموز شد. 
۲۲آذرماه در همین مدرسه مجددا این اتفاق 
رخ داد و ۵۱ نفر دیگر دچار مسمومیت شدند. 
در روز ۸بهمن ۱۵دانش آموز مدرسه فاطمیه 
صفاشهر قم مسموم شدند. دو روز بعد در 

۱۰بهمن در مدرسه فاطمیه قم ۱۸ نفر مسموم 
شدند. سپس در ۱۲بهمن مدرسه بلقیس 
برقعی قم شاهد مسمومیت ۷ دانش آموز و 
یک معلم بود. در ۱۶ بهمن هم در دبیرستان 
دخترانه قرائتی و مدارس میثم، طاها و امامی 
۳ دانش آموز مسموم شدند. در روز ۱۷ بهمن 
نیز در مدارس حضرت فاطمه الزهرا)س(، 
مدرسه شاهد رضوی و هنرستان سید حسن 
برقعی جمعا ۶۱ دانش آموز و آخرین مورد تا 
این زمان؛ ۳۷ دانش آموز، روز ۲۳ بهمن ماه، 
در مدارس ناحیه ۳ آموزش و پرورش؛ ریحانه 
النبی، منتظری و شاهد رضوی و... مسموم 
شدند. همان طور که گفته شد، هنوز علت 
خاصی برای این مساله پیدا نشده و به نظر 
می رسد که خانواده ها چاره ای جز تجمع برای 
رساندن صدای اعتراض، به ذهنشان نرسیده.  
گفتنی است که آتش نشانی و علوم پزشکی قم 
احتمال مسمومیت با آمونیاک را رد کرده اند. 
نمایندگان قم هم حادثه را مشکوک خوانده اند. 
نماینده مردم قم در مجلس در این باره گفته: 
علت این اتفاق هنوز معلوم نیست، چیزی به 
دست نیامده است. مسئولان امنیتی و بهداشت 

و درمان پیگیر هستند. 
  فوبیاست

احمد امیرآبادی فراهانی که نمایندگی مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی را برعهده دارد، 
سخنانی در رابطه با مسمومیت دانش آموزان 
مطرح کرده، به بیماری زمینه ای و بزرگ نمایی 
و فوبیا اشاره کرده. او گفته: »با توجه به اینکه 
نمی توان در مورد این مساله اظهار نظر شخصی 
داشت، چون اطلاعاتی در این باره در دسترس 
نیست، من نیز نظری در این باره ندارم اما آنچه 
در این قضیه دیده می شود این است که در این 
باره بزرگ نمایی شده است.« امیرآبادی فراهانی،  
در یکی از موارد مسمومیت، توضیح داده: 
۲۸ دانش آموز را به بیمارستان منتقل کردند 
که از این تعداد تنها ۸ نفر گفتند که دست و 

پایشان می لرزد و حالت استرس دارند. برخی 
نیز بیماری های زمینه ای داشتند. این نماینده 
مجلس ادامه داده: می توانیم این موضوع را با 
یک مثال تحلیل کنیم، مثلا در یک جمعی 
۸ تا ۱۰ نفر بگویند که ما در حال خفه شدن 
هستیم. افراد دیگر که بیماری زمینه ای داشته 
باشند نیز احساس خفگی به آنها دست می دهد 
و می گویند که ما در حال خفه شدن هستیم. بر 
این اساس این موضوع را می توان فوبیا عنوان 
کرد. امیرآبادی فراهانی البته تاکید کرد: این 
موضوع در حال بررسی است اما هنوز علت 

قطعی آن مشخص نیست. 
 تا این مرحله متاسفیم

بنابر اعلام قوه قضائیه تاکنون ۳۰ نفر از 
خانواده های دانش آموزان مسموم شده در 
قم از این موضوع شکایت کرده اند. این خبر را 
مسعود ستایشی، سخنگوی قوه قضائیه در 
نشست خبری روز گذشته خود در میان بیان 
مطالب دیگر، اعلام کرد. او در پاسخ به سوالی 
درباره موضوع مسمومیت دانش آموزان قم 
گفت: »تا این مرحله متاسفیم از شرایطی که 
در قم ایجاد شده است. برخی از خانواده ها در 
خصوص مسمومیت دانش آموزان شکایتی را در 
دادسرای قم مطرح کردند و دادستان و بازپرس 
با همکاری ضابطین مربوطه و با مساعدتی که 
آموزش و پرورش داشته در حال بررسی ابعاد 
آن هستند. مراکز امنیتی و اطلاعاتی و قضائی 
و پزشکی قانونی در این خصوص جلسات 
خوبی گذاشتند و کار با دقت پیگیری می شود 
و به محض حصول نتیجه اعلام می شود.« 
ستایشی، افزود:  تاریخ این عارضه از ۹ آذرماه 
شروع شد و در هنرستان قم رخ داد و منجر به 
مسمومیت ۱۸ دانش آموز شد و ۲۲ آذرماه در 
همین مدرسه مجددا این اتفاق رخ داد و ۵۱ 
نفر دیگر دچار مسمومیت شدند. در تعدادی از 
مدارس دخترانه قم رخ داده است و ۳۰ نفر از 

خانواده ها شکایت کردند. 

9اجتماعی سال پنجم
شماره   1494
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a r m a n m e l i . i r

 تنگی نفس دانش آموزان در تهران هم اتفاق افتاد 
اما صبح روز گذشته خبر رسید که در یکی ازمدارس دخترانه تهران هم که در منطقه 
۱۱ قرار دارد، ۳۰ نفر از دانش آموزان دچار مشکل تنفسی شده اند. روابط عمومی آموزش 
و پرورش تهران علت این حادثه را کنجکاوی دو دانش آموز و زدن اسپری حشره کش 
در فضای کلاس اعلام کرد و گفت حدود ۳۰ دانش آموز دچار مشکل تنفسی شدند که 
این امر موجب ایجاد استرس شدید در میان دانش آموزان شد. در ادامه گزارش روابط 
عمومی آموزش و پرورش آمده: »در ادامه با اقدام سریع عوامل مدرسه، دانش آموزان از 
فضای کلاس خارج شده و تعدادی از آنها که دچار استرس شده بودند توسط اورژانس به 
بیمارستان منتقل شدند. بر اساس پیگیری های انجام شده از سوی مسئولان مربوطه، 
این اقدام در نتیجه کنجکاوی کودکانه رخ داده است و همه دانش آموزان در صحت و 

سلامت به سر می برند.«

         88760176                

گــــزارش

 لاستیک یخ شکن در بازار هست؟ 
تیمور حسینی جانشین رئیس پلیس راهور 
فراجا گفت: در کشورهای اروپای غربی که 
با شرایط سخت زمستانی مواجه هستند اگر 
قرار بود هر روز این حجم از شن و ماسه بریزند 
دیگر چیزی از آسفالت خیابان و جاده باقی 
نمی ماند.جانشین رئیس پلیس راهور فراجا 
درباره رانندگی در روزهای بارانی و برفی و 
عدم سفر در این روزها گفت: طبیعی است 
که در معابر شهری و محورهای مواصلاتی 
در زمان وضعیت ناپایدار جوی شرایطی به 
وجود می آید که به دلیل لغزندگی راه ریسک 
تصادف بالا می رود.او ادامه داد: در این ایام به 
شدت تصادفات واژگونی افزایش پیدا می کند 
که دلیلش وضعیت جوی و همچنین کاهش 
میدان دید ناشی از مه گرفتگی است و از این 
رو توصیه می شود هموطنان به سفر نروند.

تیمور حسینی گفت: اگر سفری به آن اندازه 
حائز اهمیت است که نمی شود به تعویق بیفتد 
حداقل در طول روز سفر انجام شود و هموطنان 
از تردد در ساعات شب اجتناب کنند زیرا در 
شب ها وضعیت جوی بدتر می شود و حتی 
امدادرسانی هم سخت است.او ادامه داد: 
شهروندان وسیله نقلیه ای که انتخاب می کنند 
باید شرایط ایمنی لازم را داشته باشد. یکی از 
نکات مغفول مانده این است که ما از لاستیک 
یخ شکن استفاده نمی کنیم.جانشین رئیس 
پلیس راهور فراجا گفت: در کشورهای اروپای 
غربی که با شرایط سخت زمستانی در چند ماه 
از سال مواجه هستند اگر قرار بود هر روز شن 
و ماسه بریزند دیگر چیزی از آسفالت خیابان 
و جاده باقی نمی ماند.او افزود: در آنجا مردم از 
لاستیک های یخ شکن استفاده می کنند. امروز 
اگر شهروندی بخواهد لاستیک یخ شکن تهیه 
کند اولاً باید ببینیم در بازار وجود دارد؟ ثانیاً 
آیا مردم توان خرید این نوع لاستیک را دارند؟

 ارتفاع برف در کوهرنگ
 به ۲ متر و ۳۵ سانت  رسید

با بارش ۱۰۳ سانتی متری برف در کوهرنگ 
تا ظهر روز گذشته، میزان ارتفاع کل برف 
در این شهرستان به بیش از ۲۳۵ سانتی متر 
رسیده است.ورود سامانه بارشی به استان 
چهارمحال و بختیاری از روز یکشنبه تاکنون 
باعث سفیدپوش شدن همه شهرستان های این 
استان شده است، به طوری که انسداد برخی 
جاده ها و گردنه های این استان را به همراه 
داشته است.شهباز اکبری، فرماندار کوهرنگ 
در گفت وگو با خبرنگار تسنیم با اشاره به تلاش 
بی وقفه راهداران برای بازگشایی محورهای 
گردنه های  داشت:  اظهار  شده،  مسدود 
شاه منصوری، چری و تاراز همچنان مسدود 
نیروهای  تمامی  اینکه  بیان  با  او  هستند.
دستگاه ها و نیروهای امدادی در صد در صد 
آمادگی هستند و در حال رفع مشکلات 
هستند، گفت: از مردم عزیز درخواست می شود 
تا پایان هفته به این شهرستان سفر نکنند.

غلامعلی نوربخش، رئیس پلیس راه استان 
هم با اشاره به لغزندگی جاده ها به خصوص 
جاده های کوهستانی، اظهار داشت: تردد در 
جاده ها صرفا با زنجیرچرخ امکان پذیر است.

او با اشاره کندی تردد در محورهای کوهرنگ 
و انسداد گردنه های این شهرستان، بیان کرد: 
رانندگان در زمان عبور از جاده ها از زنجیرچرخ 
و چراغ مه شکن استفاده کنند و از سالم بودن 
تجهیزات گرماشی خودرو مطمئن شوند.رئیس 
پلیس راه استان چهارمحال و بختیاری مطرح 
کرد: از ابتدای فعالیت سامانه بارشی تاکنون 
حادثه و تصادفی منجر به فوتی در استان 

خوشبختانه اتفاق نیفتاده است.

سهم ۴0 تا 60 درصدی سوابق 
تحصیلی در کنکور 

معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و 
پرورش گفت: در کنکور سال آینده صرفا ۴۰ 
درصد سابقه تحصیلی فقط در پایه دوازدهم 
لحاظ می شود، در سال ۱۴۰۳ سهم سوابق 
تحصیلی ۵۰ درصد از پایه دوازدهم و یازدهم 
خواهد بود و از کنکور ۱۴۰۴ میزان ۶۰ درصد 
سابقه تحصیلی پایه های دهم، یازدهم و 
دوازدهم لحاظ و سهم کنکور ۴۰ درصد می 
شود.محمدمهدی کاظمی شامگاه ۲۴بهمن 
ماه در گفت و گوی ویژه خبری شبکه کرمان 
اظهار کرد: دوره متوسطه اول دوره بسیار 
مهمی است زیرا تثبیت شخصیت و هویت 
دانش آموزان قراراست شکل بگیرد و استعداد 
و علاقه دانش آموزان شناسایی و برای انتخاب 
رشته برنامه ریزی شود لذا توجه ویژه ای به 
این موضوع داریم.او افزود: هدایت تحصیلی 
از این منظر که به آینده تحصیلی و شغلی 
دانش آموزان ارتباط دارد و در توسعه و پیشرفت 
صنعتی، علمی و اقتصادی کشور موثر است، 
باید سعی کنیم این استعدادها را به درستی 
شناسایی و از نقش معلمان در این زمینه 
استفاده کنیم و توجه به مهارت آموزی را دنبال 
می کنیم تا دانش آموزان انتخاب مناسب تر 
داشته باشند.او با اشاره به ایجاد هنرستان های 
جوار کارخانه عنوان کرد: در این برنامه، کارخانه 
نیروی انسانی موردنیاز خود را تربیت می کند 
و اشتغال پذیری بیشتر می شود و در رشته 
کشاورزی به عنوان یک نیاز ضروری در راستای 
امنیت غذایی، طرح شهید باقری را با هدف 
اینکه بتوانیم در هر شهرستان یک هنرستان 

کشاورزی داشته باشیم، دنبال می کنیم.

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

به گفته سخنگوی قوه قضائیه ۳۰ نفر از خانواده های دانش آموزان قمی شکایت کرده اند

نمی گذاریم بچه هایمان مدرسه بروند 
   نماینده مردم قم در مجلس: بزرگ نمایی شده؛ بیماری زمینه ای داشتند

   امیرآبادی فراهانی گفته وقتی یک عده بگویند داریم خفه می شویم، بقیه هم خود به خود احساس خفگی می کنند و این یک فوبیاست 

 آرمان ملی: علیرضا زاکانی، شهردار تهران 
روز گذشته از آمادگی شهرداری تهران برای 
بارش های مجدد تهران خبر داد و با اشاره به 
تشکیل ستادی با حضور شهرداری تهران، 
پلیس راهور و صدا و سیما، گفت: امسال ۹ 
بارش داشتیم و در هیچ یک از آنها غافلگیر 
نشدیم و برخی تنها علاقه خود را بازگو 
می کنند. در بارش برف های اخیردر تهران 
انتقادات بسیاری حتی از سوی اعضای شورای 
شهر تهران نسبت به عملکرد شهرداری در 
مواجهه با مشکلات پیش آمده از بارندگی 
مطرح شد که انعکاس بسیاری در فضای 
مجازی پیدا کرد. منتقدان به بودجه های 
کلان اختصاص داده شده به این امر در مقابل 
عملکرد شهرداری اشاره می کنند. روز گذشته 
ناصر امانی، عضو منتقد شورا به سیاست های 
شهردار در پاسخ به سخنگوی ستاد زاکانی در 
انتخابات که گویا از انتقادات او برآشفته شده 
بود، گفت: »وقتی نماینده مجلس دلواپس 
نتایج انتخابات ۱۴۰۲ بوده و درحال مداخله 
هدفمند در انتصابات شهرداری است، باید هم 

از بیان درد و رنجِ مردم برآشوبد.«  
 جا دارد از شهروندان تشکر کنم

شهردار تهران در آیین انعقاد تفاهم نامه 
همکاری میان شهرداری تهران و بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی برای توسعه شرقی 
خط۴ متروی تهران، با بیان این جمله که 
»امیدواریم این راه و حرکت به سمت قله ها 
در زمانی کوتاه تر طی شود و مشکلاتی که 
مردم از آن رنج می برند به پایان برسد و شادی 
و عظمت بیشتر را شاهد باشیم«، گفت: ناظر 
به شرایط آب و هوایی شهر تهران و بارش برف 
اخیر جا دارد از شهروندان تشکر کنم. مردم 
عزیز تهران خوب و مناسب با رعایت شرایط 
موجود سختی های شرایط آب و هوایی را 
پشت سر گذاشتند. علیرضا زاکانی ادامه داد: 

»یکشنبه گذشته با میانگین ۱۹ سانتیمتر 
بارش به صورت کلی و حدود ۲۶ سانتیمتر 
بارش در شمال شهر تهران بیش ترین بارش 
را شاهد بودیم، به شکلی که از بهمن سال 
۹۶ تا کنون چنین بارشی را نداشته ایم و در 
چنین شرایطی حتی یک جا هم گزارشی از 
مسدودی و گرفتاری شهروندان نداشتیم. 
بی تردید ابتدا باید از مردم تشکر کنم و وظیفه 
خود می دانم از همکارانم در شهرداری، پلیس 
راهور و صدا و سیما قدردانی کنم. برای 
نخستین بار ستادی تشکیل شد و نشان داد 
که اگر در کنار هم باشیم می توانیم کارهای 
بزرگی انجام دهیم.« شهردار تهران تاکید 
کرد که »در شهر تهران ۲۶ هزار نفر در بارش 
برف اخیر در صحنه خدمت به مردم بودند و 
با شن پاشی و تلاش خود معابر بزرگ و در 
مرحله بعد سایر معابر را بازگشایی کردند. 
در این میان ۱۶ هزار نفر نیروهای فضای 
سبز و ۱۰۰۰ نفر نیروهای شهربان نیز تلاش 
کردند. « او با بیان اینکه »تمامی تجهیزات 

در بارش برف اخیر مشغول خدمت رسانی 
بود افزود: در کنار این موارد همکاری پلیس 
راهور، صدا و سیما و مجموعه خبرنگاران 
رسانه ها کمک کردند که این یکشنبه را 
پشت سر بگذاریم.  شهردار ادامه داد: »دوباره 
از امشب )سه شنبه شب( مجددا از حدود 
ساعت ۲۴ و یک بامداد بارش شروع می شود 
که باید برای این نعمت ها سجده شکر به جا 
بیاوریم و البته بار دیگر این ستاد تشکیل 
شده و کارها را به پیش می برد. امسال ۹ بارش 
داشتیم و در هیچ یک از آنها غافلگیر نشدیم 
و برخی تنها علاقه خود را بازگو می کنند. از 
امشب نیز این ستاد تشکیل می شود و کار 
جدی است که در آینده نیز ادامه خواهد 
داشت؛ البته ممکن است در شهر در گوشه ای 
حادثه ای رخ دهد. اما روز گذشته، ناصر امانی، 
عضو شورای شهر تهران که سیاست های 
شهرداری در مورد بارش برف را مورد انتفاد 
قرار داده بود،  در توییتی به انتقاد اخیر مالک 
شریعتی، نماینده مجلس و سخنگوی ستاد 

علیرضا زاکانی در انتخابات ریاست جمهوری 
۱۴۰۰ پاسخ داد. مالک شریعتی با اشاره به 
انتقاد امانی از مدیریت علیرضا زاکانی شهردار 
تهران در روز برفی پایتخت نوشته بود: »وقتی 
اصلاح طلبان هم با دیدن حجم کار جهادی 
کارگران زحمتکش شهرداری تهران در یکی 
از سنگین ترین برف های سال های اخیر، به 
تحسین و انصاف روی می آورند، باعث تاسف 
است عضو شورای شهر که باید حامی تلاش 
کارکنان شهرداری باشد، هنوز در کوچه 
انتخاب شهردار مانده و برای رسانه بیگانه 
خوراک درست می کند.  اشاره شریعتی به 
انتقاد امانی از مدیریت شهرداری تهران در 
روز برفی پایتخت بود.« امانی هم نوشت: 
»وقتی نماینده مجلس به جای پرداختن به 
اولویت های مردم، دلواپسِ نتایجِ انتخاباتِ 
۱۴۰۲ بوده و درحال مداخله هدفمند در 
انتصابات شهرداری است، باید هم از بیان درد 
و رنج فزاینده مردم، توسط نماینده واقعی 
شهروندان تهران برآشوبد و به او حمله کند.« 
امانی سه روز پیش با اشاره به کامنت هایی 
که در زیر توییت شخصی او منتشر شده بود، 
گفته بود: »مردم در زیر کامنت من مواردی را 
نوشته بودند که نمی توانم بخوانم. گفته بودند 
که شهر را رها کنید خودش اداره می شود 
همه تان بروید. او گفته بود: »حرف من این 
است که آقای زاکانی باید می رفت و معاونان 
و شهرداران را بسیج می کرد تا آن فاجعه 
نصف شب ایجاد نشود. من ۶ ساعته از سئول 
به اوین رسیدم و مردم را دیدم که تا نیمه 
شب یا ماشین هل می دادند و یا ماشین را 
رها کرده و به خانه می روند.  « علیرضا زاکانی 
در انتخابات ریاست جمهوری پیشین به نفع 
ابراهیم رئیسی کنار کشید و کمی بعد شهردار 
تهران شد. مالک شریعتی سخنگوی ستاد 

انتخاباتی زاکانی بود.

در پی انتقاداتی که به  شهردار تهران در مواجهه با برف سنگین پایتخت شد، علیرضا زاکانی گفته برف اخیر سنگین تر از بهمن 96 بوده

اصلا هم غافلگیر نشدیم


